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    گزارش
پروس�ه انتخاب 
سرمربي تيم ملي 
و جانشين کي روش سبب شده فوتبال ايران در 
حال از دست دادن زمان براي آماده سازي باشد.

با گذش��ت دو هفته از س��ال جديد، نيمکت تيم 
ملي فوتبال ايران همچنان خالي اس��ت و خبري 
از رونمايي از گزينه جانشيني کارلوس کي روش 
نيس��ت. بلاتکليفي تيم ملي فوتبال در شرايطي 
اس��ت که در يک ماه گذشته در س��طح رسانه ها 
نام هاي مختلفي براي نشستن روي نيمکت ايران 
مطرح شده بود. نام هايي که حتي برخي از انتخاب 
قطعي ش��ان خبر مي دادند، اما با گذشت زمان و 
معرفي نشدن سرمربي جديد مشخص شد که صبر 
مهدي تاج و همکارانش خيلي بيشتر از چيزي است 
که هواداران فوتبال تص��ورش را دارند تا کماکان 
مأموريت فدراس��يون فوتبال براي معرفي گزينه 
هدايت تيم ملي ادامه داشته باشد و انتظارها براي 
شنيدن نام سرمربي تيم ملي فوتبال تا اطلاع ثانوي 

پابرجا بماند.
  آينده نزديک نمي رسد

صحبت هاي مه��دي تاج در هفته ابتدايي س��ال 
جديد که در قالب يک پيام ويدئويي در رس��انه ها 
منتشر ش��د، بيانگر اين بود که فدراسيون فوتبال 
گويا با گزينه مورد نظرش براي جانشيني کي روش 
به توافق رسيده و همين امروز يا فردا قرار است اين 

خبر به صورت رسمي اعلام ش��ود. تاج در بخش 
پايان��ي صحبت هاي��ش در اين ويدئ��و گفته بود: 
»ان شاءالله برای هدايت تيم ملی کشور عزيزمان 
و سرمربی، انتخاب خوبی انجام ش��ود و در آينده 
نزديک خبرهای خوبی باشد و ما بتوانيم انتخاب 
شايسته ای داشته باشيم که شايسته مردم خوب 

کشور عزيزمان باشد.«
با اين حال تعطي��لات نوروز هم به پايان رس��يد 
و خبري از معرفي س��رمربي جديد نش��د. به نظر 
مي رس��د در ميانه ماه فروردين برخلاف آنچه تاج 
در صحبت هايش در ابتداي سال به آن اشاره کرده 
بود، هنوز آينده نزديک فرانرس��يده و فدراسيون 
فوتبال هم عجله ای براي معرفي سرمربي تيم ملي 

فوتبال ندارد.
  از زيدان به برانکو رسيدند!

با وجود از تب و تاب افتادن خبره��ا درباره آينده 
نيمکت تيم ملي فوتبال، اما از گوش��ه و کنار خبر 
مي رسد که وزارت ورزشي ها با وجود اينکه در ظاهر 
مدعي هستند فدراس��يون فوتبال درباره انتخاب 
جانشين کي روش مستقلانه عمل مي کند و آنها 
دخالتي در اين خصوص ندارن��د، نام گزينه مورد 
نظرشان را به گوش مهدي تاج رسانده اند. از برانکو 
به عنوان گزينه مورد حمايت وزارت ورزش براي 
هدايت تيم ملي فوتبال نام برده مي ش��ود. اين در 
حالي است که سال گذشته و پس از قطعي شدن 
جدايي کي روش از اي��ران، مازي��ار ناظمي مدير 

روابط عموم��ي وزارت ورزش از زي��دان و مورينيو 
به عنوان مربياني که قرار اس��ت براي هدايت تيم 
ملي فوتبال به تهران بيايند، ن��ام برده بود.حال به 
نظر مي رسد با تلاش وزارت ورزش براي نشستن 
برانکو روي نيمکت تيم ملي، آنه��ا از گزينه هاي 
درجه يکي مانند زيدان به مربي اي در حد برانکو 

رضايت داده اند!
البته به نظر مي رس��د کمتر کسي اس��ت که در 
فدراس��يون فوتبال از بازگش��ت دوباره برانکو به 
نيمکت تيم ملي اس��تقبال کند، به خصوص که 
محمود ش��يعي، عضو هيئت رئيس��ه فدراسيون 
فوتبال درباره نظر وزارت ورزش روي برانکو براي 
جانش��يني ک��ي روش، آب پاکي را روي دس��ت 
وزارتي ها ريخت و تأکيد کرد که سرمربي کروات 
پرسپوليس شانسي براي انتخاب شدن به عنوان 
سرمربي تيم ملي فوتبال ندارد. البته ديروز يکي از 
خبرگزاري هاي نزديک به رئيس فدراسيون فوتبال 
در گزارشي نوشته بود که ممکن است بي علاقگي 
فدراسيون به برانکو تنها ظاهري باشد و مهدي تاج 
و همکارانش شايد سعي در اين دارند که با منحرف 
کردن افکار عمومي به نام هاي بزرگ، ناگهان با يک 
حرکت رونالدينيويي سرمربي پرسپوليس را روي 

نيمکت تيم ملي بنشانند!
   زماني که از دست مي رود

با تمام اين تفاس��ير منابع نزديک به فدراس��يون 
فوتبال خب��ر مي دهند که تا دو هفت��ه آينده هم 

خبري از معرفي سرمربي جديد تيم ملي نيست و 
فدراسيون قصد دارد در ارديبشهت ماه از سرمربي 
تيم ملي رونمايي کند. اين در شرايطي است که به 
نظر مي رس��د فوتبال ملي ايران در حال از دست 
دادن زمان اس��ت، هرچند تيم ملي ت��ا خردادماه 
برنامه خاصي ن��دارد، اما به طور قطع تس��ريع در 
معرفي سرمربي سبب خواهد شد سرمربی جديد تا 
اولين بازي هاي تيم ملي در فيفادي هاي ماه خرداد 
زمان بيشتري براي آش��نايي با فوتبال کشورمان 

داشته باشد. 
علاوه بر اين انتخابي جام جهاني قطر که قرار است 
تيرماه در دوحه قرعه کش��ي ش��ود، اولين رقابت 
رسمي تيم ملي در سال پيش رو خواهد بود. اگرچه  
زمان زيادي تا نخستين مسابقه رسمي تيم ملي 
باقي مانده است، اما به طور قطع مربي جديد قبل 
از آغاز اولين بازي هاي رسمي هرچه بيشتر بالاي 
سر تيم ملي باشد، شناخت بيش��تری نسبت به 
ظرفيت هاي فوتبال ايران پيدا می کند و می تواند 
زمينه را براي موفقيت فوتبال ملي بيش��تر از هر 
زمان ديگري آماده کند، ب��ه خصوص که فوتبال 
کشورمان در عرصه ملي هدفگذاري هاي مهمي از 
جمله شکستن طلسم قهرماني در آسيا و همچنين 
صعود به دور دوم جام جهاني را در نظر گرفته است. 
هدف هايي که انتخاب يک س��رمربي کارکشته و 
باتجربه بدون از دس��ت دادن زمان، يکي از اولين 

فاکتورهاي رسيدن به آن است. 

پست تشریفاتی تکراري و دیگر هیچ!
خوشحالی را می توان به وضوح در چهره تاج ديد. رئيس فدراسيون فوتبال 
ايران در جدالی بی رقيب و در حالی که رئيس سابق فدراسيون قرقيزستان 
از کانديداتوری خود برای کس��ب عنوان نايب رئيس��ی آسيای مرکزی 
کناره گيری کرد، از سوی AFC به عنوان نايب رئيس کنفدراسيون فوتبال 
آسيا )در بخش آسيای مرکزی!( انتخاب شد. البته تاج برای عضويت در 
شورای کنفدراسيون فوتبال آسيا هم نامزد  شده بود، اما دست آخر تنها 
موفق به نشستن بر صندلی شد که پيش تر در اختيار کفاشيان، رئيس سابق 

فدراسيون فوتبال ايران بود!
در پی برگزاری دور جديد انتخابات AFC و برگزيدن نفرات جديد، برخی 
رسانه ها موفقيت تاج در کسب رياست آسيای مرکزی در کنفدراسيون 
آسيا را چنان در بوق و کرنا کردند و آن را اتفاقی مهم جلو دادند که گويی 
ايران تا پيش از اين هرگز تجربه کسب اين عنوان را نداشته است! البته اين 
خوشحالی جالب توجه تنها مختص به برخی از رسانه های خاص نبود و 
شخص رئيس فدراسيون نيز چهره ای پيروزمندانه بابت کسب اين جايگاه 
به خود گرفته بود، شايد چون فراموش کرده صندلی که از امروز به او داده 
خواهد شد، پيش تر در اختيار رئيس سابقش بوده است. جايگاهی که هرگز 

سودی هرچند اندک نيز برای فوتبال ايران به دنبال نداشت!
نداشتن کرسی در مجامع بين المللی بزرگ ترين ضعف ورزش ايران است 
که طی سال های اخير ضربه های مهلکی را به ناحق به بدنه ورزش کشور 
وارد کرده است. با وجود اين، نداشتن جايگاه در ارگان های مهم ورزشی دنيا 
دليل نمی شود که با به دست آوردن صندلی هايی اين چنينی خود را گول 

بزنيم و به جشن و شادی بپردازيم.
نايب رئيسی AFC در آس��يای مرکزی اگر جايگاه مهم و قابل توجهی 
بود، تاج بدون دردسر و با کنار کش��يدن تنها رقيب خود موفق به کسب 
آن نمی شد. اين مسئله را نه بدبينی به سياست های کنفدراسيون فوتبال 
آسيا که شناخت از مسئولان فوتبال ايران و تجربه گذشته ثابت می کند. 
تجربه ای که مصداق بارز آن ناحقی در خصوص باشگاه های ايرانی در ليگ 
قهرمانان آسيا و برگزاری بازی های آنها در زمينی بی طرف است. تيم های 
باشگاهی ايران درست در زمان نايب رئيسی کفاش��يان در AFC نا چار 
به پذيرفتن ناحق بازی در زمين بی طرف شدند. در حالی که اگر جايگاه 
کفاشيان جايگاه حائز اهميتی بود و رئيس سابق فدراسيون فوتبال برش 
لازم را در اين پست داشت، می توانست مانع از اعمال نفوذ سعودی ها شود يا 
دست کم می توانست شرايطی را فراهم کند که تيم های ايرانی هزينه بازی 
در زمين بی طرف را بگيرند تا اندکی از ضررهايی را که در اين راستا متوجه 
آنها شده، جبران کنند. اما آيا موقعيت و جايگاهی که کفاشيان داشت و 
حالا چون ارثيه به تاج رسيده، طی سال های اخير توانسته گره ای هرچند 

کوچک از مشکلات فوتبال ايران در منطقه باز کند؟
دادن پاسخ به اين سؤال چندان کار س��ختی نيست و نيازی به تخصص 
داش��تن در فوتبال ندارد. تش��ريفاتی و تکراری بودن اين پست بر کسی 
پوشيده نيست و پاسخ اين سؤال را همه آن تماشاگرانی که پای بازی های 
تيم های باشگاهی ايران در رقابت های ليگ قهرمانان آسيا می نشينند و 
هرازچندگاهی اخبار فوتبال را دنبال می کنند هم می توانند تمام و کمال 
بدهند. با وجود اين، تاج از کسب عنوان به دست آورده در AFC خرسند 
است و با خوشحالی تمام از موافقت کنفدراسيون فوتبال آسيا برای کمک 
به س��يل زده های ايران به عنوان نخستين قدم و نخستين موفقيت خود 
در جايگاه نايب رئيسی AFC خبر می دهد. فوتبال ايران اما بيش از آنکه 
نيازمند موافقت کنفدراسيون فوتبال آسيا برای کمک به سيل زده ها باشد، 
نيازمند نگاهی عدالت آميز و به دور از هرگونه تبعيض مغرضانه است. در 
واقع تاج موظف است با کسب جايگاهی که به دس��ت آورده، در راستای 
حل مشکلات فوتبال ايران که کوچک ترين آن برچيده شدن بساط بازی 
در زمين بی طرف برای تيم های باشگاهی ايران در ليگ قهرمانان آسياست 

قدم بردارد، نه گفت وگو و چانه زنی برای کمک به سيل زدگان. 

 توجیه لغو اردوهای تیراندازی
بعد از لغو اردوی تيم ملی تيراندازی به هانوفر در سالی که گذشت، اردوی 
دورتموند هم در سال جديد لغو شد تا شانس های تيم ملی تيراندازی بانوان 
يکی پس از ديگری از دست برود. از لابه لای صحبت های کادر فنی که تأکيد 
می کند »با توجه به وضعيت موجود و حضور قدرتمند حريفان، اصلاً نبايد 
انتظاری برای کسب سهميه المپيک داشته باشيم«، می توان به اهميت 

اردوها و مسابقاتی که يکی پس از ديگری لغو می شود، پی برد.

قرعه کشی لیگ ملت های والیبال انجام شد
قرعه کشی رقابت های ليگ ملت های واليبال ۲۰۱۹ که از چهارم خرداد 
استارت می خورد به ميزبانی فدراسيون جهانی برگزار شد و طی آن تيم 
ملی ايران در نخستين گام با ايتاليا ديدار خواهد کرد. ايران که در هفته 
سوم اين رقابت ها در اروميه از کانادا، لهستان و روسيه و در هفته چهارم 
در اردبيل از پرتغال، اس��تراليا و فرانسه پذيرايی می کند، هفته اول در 
جيانگمن چين با ايتاليا، چين و آلمان، در هفته دوم در توکيوی ژاپن 
با برزيل، آرژانتين و ژاپن دي��دار خواهد کرد و بعد از دو هفته ميزبانی، 
س��رانجام در هفته پنجم در پلووديف بلغارستان به مصاف صربستان، 

بلغارستان و امريکا می رود.

دنيا حيدري فرصتي که با خالي ماندن نیمکت از دست مي رود
نقدي بر طولاني شدن روند انتخاب سرمربي جديد تيم ملي فوتبال 

رضا صالحی اميری،         المپيک 
رئيس کميته ملی 
المپيک درباره اولويت های اين کميته در س��ال 
۹8 اظهار داشت: »سه نکته اساسی وجود دارد؛ 
اولين نکته اين است که در س��ال ۹7 توانستيم 
برنامه استراتژيک کميته را در يک دورنمای پنج 
س��اله تصويب کنيم و اين برنامه از ابتدای ۹8 تا 
پايان ۱4۰۲ مبنای عم��ل کميته ملی المپيک 
خواهد بود. تمام آنچه لازم بود، در اين نقشه راه 
ديده شده اس��ت، يعنی ما حوزه های مختلف از 
جمله حوزه بين المللی، رابطه با فدراس��يون ها، 
کسب سهميه ها و منابع مالی را تعريف کرده ايم و 

در يک چارچوب قرار داده ايم.«

وی افزود: »نکته دوم اين اس��ت که در سال ۹8 
بايد همزمان برای کسب سهميه المپيک توکيو، 
حداکثر آمادگ��ی را برای فدراس��يون ها ايجاد 
کنيم. برای تحقق اين موضوع بايد دو، سه اتفاق 
رخ دهد؛ اتفاق اول پشتيبانی مالی، يعنی همان 
ارزی و ريالی است. اتفاق دوم اين است که بايد 
اردوهای مستمر داخلی و خارجی داشته باشيم. 

اتفاق سوم هم آمادگی لازم برای رسيدن به سکو 
در ۲۰۲۰ است که اين هدف آرمانی ماست.«

رئيس کميته مل��ی المپيک ادام��ه داد: »نکته 
بعدی توجه به مس��ائل فدراس��يون ها خصوصاً 
در سخت افزار است. فدراسيون ها نياز دائمی به 
تکنولوژی و ابزار به روز دارند تا اين موضوع بتواند 
به کسب آمادگی آنها کمک کند. نکته بعدی هم 

بحث توجه به مسائل فرهنگی و اجتماعی است. 
ورزش هدف عالی نيست، بلکه هدف متعالی ما 
تربيت انس��ان های اخلاقی و انس��ان مدار است. 

هدف متعالی ما داشتن پهلوان است.«
صالحی اميری عنوان کرد: »نکته بعدی استفاده 
از تمام ظرفيت موجود در ورزش است. ما امسال 
را با شعار »با انسجام و وفاق در ورزش به توسعه 
عالی در سکوهای کسب سهميه خواهيم رسيد« 
حرکت می کنيم. مفهوم انسجام يک سخنرانی 
نيست، در واقع برای رس��يدن به قله بايد تعامل 
و همياری وجود داش��ته باشد. من اين سياست 
را دارم که هيچگاه وارد حاش��يه نش��وم. ارکان 
ورزش در کنار رسانه به هم کمک می کنند، همه 
رسانه ها را دعوت می کنم که امسال در وحدت و 
انسجام بدمند و از پرداختن به حاشيه بپرهيزند.
ما به همراه سلطانی فر، وزير ورزش و جوانان در 
ابتدای سال تصميم گرفتيم تحت هيچ شرايطی 

وارد حاشيه  نشويم.«

صالحي امیري: 98 سال پرهیز 
ورزش از حاشیه است

چهره گل آلود خانه کشتی پل دختر
خانه کشتی پل دختر هم از آسيب های ويرانگر سيل در امان نماند. بارش های 
بی سابقه باران در فروردين  سال جاری بسياری از شهرها و استان ها را درگير 
سيل کرده که پل دختر استان لرستان يکی از اين شهرهاست که آسيب های 
فراوانی بابت اين بلای طبيعی ديده است. خانه کشتی پل دختر که روزی 
مأمن کودکان و نوجوانان شهر برای يادگيری مرام پهلوانی و مردانگی بود، 
حالا زير آب رفته و گل آلود به انتظار روزهای آينده است. روزهايی که بايد 
ديد با توجه به فاجعه ای که سيل از خود به جا گذاشته به چه شکلی خواهد 
گذشت. اگرچه در اين روزهای سخت ورزشکاران مثل هميشه در کنار مردم 
بودند، اما چهره گل آلود خانه کشتی پل دختر واقعيتی تلخ از يک ويرانی را 

به تصوير می کشد که نه مرام دارد و نه مردانگی!

با قیمه و آبگوشت به المپیک نمي رسیم
کس��ب س��هميه المپيک کار آساني نيس��ت و به مراتب 
سخت تر از حضور در المپيک و موفقيت در آن  است. اين 
موضوع را تمام استخوان  خردکرده هاي ورزش مي دانند 
و خوب متوجه اين مس��ئله مي ش��وند که ورود به سال 
کس��ب س��هميه المپيک چه معنايي دارد. آنها کارشان 
را انجام می دهند و شاگردانش��ان را آماده می کنند، ولي 
وعده هاي توخالي مسئولان ورزش از هر شکستي 
براي آنها دردناک تر است. وعده هايي که چندان 
عملي نمي ش��ود تا صداي اعتراض کسی چون 
محمد بنا، سرمربي تيم ملي کشتي فرنگي بلند 
ش��ود. او مي گويد: »بايد از وزير ورزش گله کنم، 
چون او قول همکاری داد، اما متأس��فانه ما هنوز 
کمبود ها را به چش��م می بينيم. س��ه ماه است که 
پولی توسط وزارت ورزش داده نشده، ولی اردو های 
تيم های ملی در حال برگزاری اس��ت. کش��تی گيران 
احتياج به تغذيه مناسبی دارند، اما گاهی اوقات به قيمه 
و آبگوشت می رسيم و اين نوع تغذيه برای کشتی گيري 
که مي خواهد المپيکي شود، مناسب نيست. ضمن اينکه 
ما را باز هم به پيست دووميدانی راه ندادند و به جای آن 
روی تردميل می رويم، اما کش��ش برق وجود ندارد و در 
شرايطی که کشتی گير روی تردميل در حال دويدن است 

به يک باره از کار می افتد.«

تغییر محل تمرین تیم ملي شنا از استخر به جو ی!
هر دم از اين باغ      حاشيه
بري مي رس��د، 
تازه تر از تازه تري مي رسد. ماجراي بچه هاي تيم ملي 
شنا حکايت عجيبي است، حتي عجيب تر از آماده 
شدن کشتي گيران با قيمه و آبگوشت! در حالی که 
تيم ملی ش��نا از پنجم فروردين در استخر آزادی 
اردوی آمادگی برای کسب سهميه المپيک ۲۰۲۰ 
توکيو برپا کرده بود، دي��روز بعد از پايان تمرينات 
شيفت صبح و هنگام بازگشت ملی پوشان شنا به 
استخر برای شروع ادامه تمرينات با بنری مواجه 
شدند که در آن عنوان شده بود استخر آزادی تعطيل 
شده اس��ت. البته با پيگيري هاي مسئولان تيم و 
فدراسيون شنا اين موضوع در حال بررسي است، اما 

وقوع چنين اتفاقي نشان از س��وءمديريت و عدم 
برنامه ريزي در سطح بالاي ورزش دارد، چراکه اگر 
چنين چيزي نبود کسی به خود اجازه نمي داد تنها 
استخر بين المللي و استاندارد کشور را به يک باره از 
تيم ملي بگيرد و به بخش خصوصي اجاره بدهد.     
مهدي انصاري، ملي پوش ش��ناي کشورمان هم 
گفت: »خير س��رمان برای المپيک ۲۰۲۰ توکيو 
تمرين می کنيم. من نمی دانم اين دوستان با مطرح 
کردن چنين صحبت هايی چه اهدافی دارند! اگر 
استخر قهرمانی را از ما بگيرند، برويم در جوی آب 
شنا و تمرين کنيم؟ بخش خصوصی در استخری با 
عمق هفت متر چگون��ه می خواه��د درآمدزايی 

کند؟«

       چهره

نقش مدیران در عبور ورزش از شرایط سخت 
 ورزش ايران سال سختی را پيش رو دارد 

محمدرضا يزدانی خرم

رئيس  اسبق فدراسيون 
کشتی

 
و برای پشت سر گذاش��تن اين شرايط 
دشوار بايد مسئولان با تمام قوا اوضاع را 
مديريت کنند. کشور با مشکلات زيادی 
روبه رو است و خسارت های زيادی ايجاد 
شده و سيل اخير نيز هزينه های زيادی 
را روی دست دولت گذاشته است. قاعدتاً 
ورزش نيز بايد همانند ساير نهادها تابع 
قانون باشد. سال هايی بود که ارز کافی 
داشتيم و رش��ته های مختلف ورزشی 
می توانستند بدون دغدغه برنامه ريزی کنند، به رقابت های برون مرزی 
بروند و حتی اردوهای تدارکاتی خارجی داش��ته باشند، اما در حال 
حاضر وضعيت فرق می کند و قطعاً روزهای سختی در آينده خواهيم 
داشت. صرفه جويی اقتصادی بايد در دستور کار همه مديران ورزش 
باش��د و تمام برنامه ريزی ها با نهايت صرفه جويی انجام شود. در اين 
ش��رايط نقش فدراس��يون ها، وزارت ورزش و کميته ملی المپيک 
پررنگ تر از هميشه خواهد بود. به نظر می رسد که سطح مديريت در 
برخی فدراسيون ها به شدت پايين آمده و به جای آنکه مسير پيشرفت 
را طی کنيم در مسير پسرفت قرار داريم. حال آنکه با انتخاب مديران 
لايق می توانيم از تشديد اين وضعيت نگران کننده جلوگيری کنيم. 
همانطورکه اميرالمؤمنين)ع( بر انتخاب های شايسته تأکيد داشتند، 
در عرصه ورزش نيز انتظار می رود مديرانی به کار گرفته ش��وند که 
توانايی حل مش��کلات و باز کردن گره های کور را داش��ته باش��ند. 
رشته ای که مدير قوی نداشته باشد، نمی تواند نتايج درخشان بگيرد 
و حتی نمی توان از آنها توقع مدال داش��ت. در س��ال ۹8 بسياری از 
رشته ها بايد در مسابقات کسب سهميه شرکت کنند و آمادگی شان 
را با  بهترين ه��ای دنيا محک بزنن��د. نحوه مديريت و آماده س��ازی 
ملی پوش��ان در رقابت های کسب س��هميه و نتايج آنها در مصاف با 
حريفانشان مشخص خواهد شد. بايد به گونه ای برنامه ريزی شود که 
کمترين آسيب متوجه رشته های المپيکی باشد تا بتوانيم با حداکثر 

توان در المپيک ۲۰۲۰ شرکت کنيم. 

پافشاری اينفانتينو بر متحول کردن فوتبال جهان 
از 48 تیمی شدن جام جهانی

 تا برگزاری جام جهانی باشگاه ها!
افزاي�ش تيم ه�ای ش�رکت کننده در ج�ام جهان�ی و ج�ام 
جهان�ی باش�گاه ها از جمل�ه موضوع�ات داغ�ی بود ک�ه مجمع 
کنفدراس�يون فوتب�ال آس�يا را تح�ت تأثي�ر ق�رار داد. 

  جامی با 32 تيم
افزايش تيم های ش��رکت کننده در جام جهانی آت��ی موافقان و البته 
مخالفانی دارد. جيانی اينفانتينو که ش��خصاً اين طرح را مطرح کرده 
و به شدت پيگير اجرايی شدن آن اس��ت از فرصت به دست آمده در 
مجمع ديروز اس��تفاده کرد تا دوباره در مورد آن صحبت کند. رئيس 
فيفا بر اين باور اس��ت که بالا رفتن تعداد تيم های شرکت کننده اين 
فرصت را به همه کش��ورها می دهد که هم س��طح فوتبالشان را ارتقا 
دهند و هم حضور در جام جهانی را تجربه کنند. توسعه هرچه بيشتر 
فوتبال يکی از دلايلی است که بر اساس آن بسياری از کشورها با طرح 
افزايش تعداد تيم های ش��رکت کننده در جام ۲۰۲۲ موافق هستند. 
اينفانتينو در صحبت هايش از رضايت ۹۰درصدی فدراس��يون های 
عضو فيفا ب��رای افزايش تيم های حاضر در ج��ام جهانی از 3۲ به 48 

تيم خبر داده است. 
با اين حال اجرايی شدن اين طرح نياز به آمادگی کامل ميزبان دارد. 
قطری ها که خود را برای برگزاری جام جهانی با حضور 3۲ تيم آماده 
می کنند، نه تنها با مش��کلات زيادی روبه رو هستند، بلکه در صورت 
تصويب طرح جديد بايد از 48 تيم پذيرايی کنند. قرار اس��ت در ماه 
ژوئن جلسه ای سرنوشت ساز در پاريس برگزار ش��ود و اعضا تصميم 
نهايی شان را در اين زمينه بگيرند. به نظر می رسد در صورت تصويب 

قطری ها بيش از همه متحمل ضرر شوند، چراکه در زمان باقی مانده 
مجبورند کاستی های شان را جبران کنند. اين در حالی است که 

فيفا برای تصويب طرح افزايش تيم ها بحث مشارکت کشورهای 
همسايه را نيز مطرح کرده، اما افزايش تنش های سياسی قطر 
با عربستان سعودی و امارات عملًا راهی برای همکاری قطر با 
اين دو کشور باقی نگذاشته است. برگزاری جام جهانی ۲۰۲8 

با حضور 48 تيم قطعی شده و با توجه به اوضاع سياسی قطر و 
موضع گيری های سعودی ها بعيد است که طرح افزايش تيم ها در 

جام ۲۰۲۲ عملی شود. 
   جام جهانی  باشگاه ها در راه است 

رئيس سوئيسی فيفا بلندپروازی های زيادی دارد و سعی می کند تمام 
طرح هايش را به مرحله اجرا درآورد. تاکنون جام باش��گاه های جهان 
با حضور هفت تيم برگزار ش��ده و تيم های برتر هر قاره به اضافه تيم 
ميزبان شانس خود را برای گرفتن يک جام ارزشمند محک زده اند. با 
اين حال اينفانتينو علاقه زيادی به تداوم برگزاری اين رقابت ها با اين 
شيوه ندارد. از نظر رئيس فيفا تيم های بيشتری از قاره های مختلف بايد 
شانس حضور در اين آوردگاه بين المللی را پيدا کنند. در طرح جديد 
۲4 تيم از نقاط مختلف دنيا هر چهار سال يک بار گردهم می آيند. بر 
اساس سهميه بندی جديد هش��ت تيم از اروپا، شش تيم از امريکای 
جنوبی و سه تيم از هر کدام از قاره های آسيا، آفريقا و کونکاکاف و يک 

تيم هم از اقيانوسيه جام جهانی باشگاه ها را تشکيل خواهند داد. 
در مجمع AFC، رئيس فدراسيون جهانی بار ديگر از طرح جديد اين 
نهاد حمايت و بر اجرای آن تأکي��د کرد: »افزايش تعداد تيم های جام 
جهانی باشگاه ها هرچند با مخالفت تيم های اروپايی روبه رو شده، ولی 
باعث پيشرفت فوتبال در قاره آسيا می ش��ود. ما در جلسه اخير فيفا 
اين تصميم را گرفتيم تا فرمت اين رقابت ها را تغيير دهيم، به همين 
خاطر تعداد تيم های اين رقابت ه��ا را از هفت تيم به ۲4 تيم خواهيم 
رساند.« جالب اينجاس��ت که مخالفت تيم های اروپايی هم نتوانسته 
نظر اينفانتينو را تغيير دهد و او همچنان ب��ه دنبال تغيير و تحولات 
اساسی در فوتبال جهان است. رئيس فيفا توجيه جالبی برای متقاعد 
کردن مخالفان اين طرح بيان کرد: »من فينال ليگ قهرمانان آسيا را 
در تهران ديدم. باشگاه هايی با تاريخ غنی در آسيا وجود دارند و بايد با 
اقداماتی باعث پيشرفت اين تيم ها شويم. به همين خاطر نياز است که 
اين فرصت را در اختيار اين تيم ها قرار دهيم تا بتوانند در عرصه جهانی 

خودشان را نشان دهند.«

شيوا نوروزی
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